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Danescu (ARB): Industria bancara are indicatori de solvabilitate cu mult peste

media europeana; ramânem ultimii la intermediere financiara

Industria bancara din România are  printre cei mai buni indicatori de solvabilitate din Europa, cu mult 

peste media europeana, dar suntem în continuare pe ultimul loc la  intermedierea financiara, a declarat,

luni, în cadrul conferintei  "Banking Forum", presedintele executiv al Asociatiei Române a Bancilor 

(ARB), Florin Danescu. 

"Industria bancara (din România, n.r.) are indicatori de solvabilitate,  lichiditate, acoperire, provizioane dintre cele

mai bune din Europa, cu  mult peste media europeana. Nu suntem obisnuiti sa fim în Europa pe  primele locuri la

ceva, dar industria bancara reuseste. Daca ne uitam la  intermedierea financiara, vedem ca, în continuare, suntem

pe ultimul  loc, la 24% fata de media europeana de 90%. În trecut, statul român a  considerat ca îl împrumutam

prea mult si ne-a pus o taxa pe active. Greu  de înteles cum sa fim parteneri si finantatori în momentul în care esti 

penalizat pentru ca finantezi. Pe de o parte, perceptia este ca oricum  creditam foarte scump, dar aflam ca suntem

pe locul 20 din 24. În anul  2024 am urcat în clasament si suntem pe locul noua, dar tot nu suntem pe  primul loc

sau au coborât altii în clasament. Daca te uiti la diferenta  de tratament si de abordare, constati ca industria bancara

este  suprataxata, comparabil cu celelalte industrii", a afirmat Danescu.

În viziunea sefului ARB, industria bancara din România este, "de zeci de ani", cel mai mare finantator al

economiei românesti.

"Se creeaza un sentiment ca totul e bine, totul e frumos. Daca e asa,  bancile sunt întotdeauna în vârful acestui bine

si frumos, dar  realitatea nu sta asa. Noi avem mereu o limita de comunicare, pentru ca  profesia ne cere

obiectivitate, seriozitate, rationalitate. Un mesaj  negativ de-al nostru, totusi se duce si la nivelul imaginii

României,  economiei românesti, se duce pe pret, se duce pe riscul de tara, se duce  pe dobânzi etc. În concluzie,

noi când spunem ca lucrurile nu sunt prea  bune, trebuie sa mai adaugati un ecart de "nu prea bune". Suntem în 

situatia extraordinara fata de trecut, în care industria bancara are  niste merite recunoscute, e considerata partener,

ceea ce este foarte  bine. Dar au fost si vremuri când, în cinci ani, au fost 50 de legi  nedorite de industria bancara

sau de finantatorul economiei românesti.  De zeci de ani, indiferent ce cifre se transmit, cel mai mare finantator  al

economiei românesti a fost industria bancara (...) Astazi se  vorbeste cumva frumos despre nivelul de educatie

financiara la care  participa bancile. Totusi, ne-a luat noua ani de zile sa convingem ca un  simplu curs de educatie

financiara sa fie inclus în educatia sociala de  clasa a 8-a", a subliniat Florin Danescu.

Publicatia Financial Intelligence organizeaza, luni, cea de-a cincea  editie a evenimentului "Banking Forum", la

care participa reprezentanti  ai autoritatilor si cei din sistemul bancar.

Agentia Nationala de Presa AGERPRES este unul dintre partenerii media ai evenimentului.
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